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Els nous
evangelitzadors,
formant-se sempre

La importància de no deixar de
formar-se, el primer anunci
com a peça clau i un debat
entre un periodista i un teòleg,
al primer dia de les Jornades de
Qüestions Pastorals de
Castelldaura.

21/01/2013

“És urgent que els nous
evangelitzadors rebin una sòlida
formació permanent per



contrarestar el profund
desconeixement de la pròpia fe per
part de molts batejats”, ha afirmat
l'Arquebisbe emèrit de Villavicencio
(Colòmbia), Mons. Octavio Ruiz
Arenas. Durant les 48enes Jornades
de Qüestions Pastorals de
Castelldaura, ha afegit que “no és
una simple posada al dia, sinó que
més aviat es tracta d'aprendre a
il·luminar i a salar la història present
dels homes”.

Més enllà de les activitats
acadèmiques reglades, el també
Secretari del Pontifici Consell per a la
Promoció de la Nova Evangelització,
ha afegit que s'ha de concretar
aquesta formació permanent amb un
sentit espiritual a través de “la
capacitat de viure en Déu i de fer que
tota experiència de vida serveixi per
adquirir la forma de Crist”. Ha
manifestat que “quan més ens
formem, més sentim l'exigència de
prosseguir i aprofundir aquesta



formació, de la mateixa manera que
quan més ens formem, més ens fem
capaços de formar als altres”. Per
això, ha conclòs que “no es pot ser
autèntic deixeble sense ser missioner
i viceversa”. [ Ponència sencera ]

Sortir de les parròquies

Xavier Morlans, professor de la
facultat de Teologia de Catalunya, ha
parlat del "primer anunci com a peça
clau de la nova evangelització". Ha
explicat que, donada l'actual
secularització de la societat, en molts
casos es viu amb una absència de
tradició cristiana que fa necessari un
primer encontre amb la Persona de
Crist. Perquè es doni aquest primer
encontre "no n'hi ha prou amb un
anunci genèric”, ha remarcat, sinó
que “ha d'encarnar-se en la situació
concreta de cada oient".

Ha afegit que “el centre de gravetat
s'ha de traslladar de les parròquies
als llocs on es troba la gent, el que

https://jornadescastelldaura2013.wordpress.com/2013/01/22/mons-octavio-ruiz-la-importancia-de-la-formacio-permanent-per-als-nous-evangelitzadors/


requereix dotar als laics d'un discurs
i més formació". Per altra banda ha
parlat també de la necessitat que els
creients actualitzin la seva fe
recordant com va ser el seu primer
encontre ja que "no podem
evangelitzar si no som constantment
evangelitzats amb el primer anunci".
[ Esquema de la ponència ]

Aprofitar la bona imatge de
l'Església

El director adjunt de La Vanguardia,
Enric Juliana, ha explicat que el
redescobriment del temple de la
Sagrada Família i la feina que duu a
terme Càrites han estat dos elements
que han col·laborat els últims anys a
canviar la imatge de l'Església a
Catalunya. Juliana té la sensació que
“en aquests moments el món catòlic
té més possibilitat de diàleg amb la
societat catalana que a altres llocs
d'Espanya on aparentment es viuen
situacions més fàcils”. Per això ha dit

https://jornadescastelldaura2013.wordpress.com/2013/01/22/professor-xavier-morlans-el-primer-anunci-peca-clau-de-la-nova-evangelitzacio/


que “el catolicisme aquí el veig més
modern, més adaptat a la situació
real”.

Per la seva banda, el degà de la
Facultat de Teologia de Catalunya,
Armand Puig, ha donat la raó a
Juliana, afirmant que “des dels
últims tres o quatre anys, estem en
un moment força dolç, i em sap una
mica de greu que aquest moment
dolç no l'aprofitem més”. Ha afegit
que “als ambients intel·lectuals hi ha
una no bel·ligerància i simpatia per
el que des d'aquesta casa o des de
qualsevol altra intentem fer”. Puig
considera que “per a reevangelitzar
aquesta ciutat el camí és aquest, o
penso que no en tindrem cap”. Ha fet
aquestes consideracions durant la
taula rodona moderada per el
Membre ordinari del Pontifici Comitè
de Ciències Històriques, Josep Ignasi
Saranyana.



Demà, dues conferències i una
taula rodona

Les jornades, que aquest any es
celebren a la Facultat de Teologia de
Catalunya, han estat presentades
aquest dimarts per el Cardenal
Arquebisbe, Lluís Martínez Sistach;
el Vicari de la Prelatura de l'Opus Dei
a Catalunya, Antoni Pujals; el Degà de
la Facultat de Teologia de Catalunya,
Armand Puig; i el Degà de la Facultat
de Filosofia de Catalunya (URL),
Jaume Aymar.

Aquest dimecres el coordinador de
l'Observatori de la Llibertat religiosa
d'Itàlia, Massimo Introvigne, parlarà
de “L'Any de la fe a l'era laica”.
Posteriorment el rector de la
Universitat de la Santa Creu de
Roma, Lluís Romera, intervindrà
sobre “La cultura contemporània i el
sentit de la fe”. A la tarda, per a
cloure les jornades, l'escultor Etsuro
Sotoo, l'escriptor Valentí Puig i el



periodista Arturo San Agustín
explicaran la seva trobada amb Déu
en una taula rodona que moderarà el
director de Ràdio Estel i Catalunya
Cristiana, Jaume Aymar.
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